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Zapytanie do Komisji Europejskiej w sprawie importu kukurydzy 

z Ukrainy 

W związku z ustaleniem kontyngentu bezcłowego zbóż i kukurydzy z Ukrainy na 

teren Unii Europejskiej, mając na uwadze interes konsumentów europejskich 

i dobrostanu zwierząt, zwracam uwagę na możliwy brak szczegółowej kontroli 

jakościowej w zakresie pozostałości pestycydów: atrazyna, eptc, karbofuran, 

linuran, propachlor i symazyna. 

W Unii Europejskiej rolnicy są zobowiązani do stosowania praktyk integrowanej 

ochrony roślin, gwarantującej bezpieczeństwo produktów, w Ukrainie takiego 

obowiązku nie ma. W związku z tym, istnieje podejrzenie o stosowanie 

pestycydów, których stosowanie w UE jest zakazane (atrazyna, eptc, karbofuran, 

linuran, propachlor i symazyna). Natomiast niekontrolowane warunki 

przechowywania i transportu mogą przyczynić się do namnażania patogenów, 

rozwoju chorób grzybowych, a w konsekwencji wytwarzania wtórnych 

metabolitów w pleśni mikotoksyn. Powyższe zanieczyszczenia są monitorowane 

w płodach rolnych poszczególnych krajów UE w ramach kontroli urzędowych, 

ustanowione kontyngenty bezcłowe takim badaniom nie podlegają.  

W związku z powyższym proszę o odpowiedź: 

1. Czy Unia Europejska kontroluje import i dokonuje sprawdzenia używania 

substancji czynnych takich jak: atrazyna, eptc, karbofuran, linuran, 

propachlor i symazyna w towarach importowanych z Ukrainy?   

2. Jakie działania ma zamiar podjąć Unia Europejska w związku z 

powyższymi informacjami?  

3. Jak Unia Europejska ocenia możliwość partycypacji kosztów prowadzenia 

badań laboratoryjnych z poszczególnymi państwami unijnym, będącymi 

końcowymi odbiorcami towarów? 


